

## 鄉郊補選 (居民代表)

### 申領選票所須的文件 (一般投票站)



身分證明文件正本



身分證明文件副本或  
其他證件(例如長者咭)

選民申領選票時，**必須**出示選民登記冊所記錄的香港身份證正本，或以下任何指定替代文件：

- ✓ 有效香港特別行政區(“香港特區”)護照正本；
- ✓ 由入境事務處發出的申請香港身份證收據正本；
- ✓ 有效海員身分證正本；
- ✓ 有效簽證身分書正本；或
- ✓ 證明已向警務人員報告該人的香港身份證已遺失或毀掉的文件(俗稱“警署報失紙”)，連同顯示該人姓名及照片的有效護照(香港特區護照除外)或相類旅行證件(例如回鄉證)正本。

請注意，英國國民(海外)護照並非有效的旅行證件和身分證明文件。

詳情請參閱《選舉程序(鄉郊代表選舉)規例》(第 541L 章)第 45 條。

如有疑問，請致電鄉郊代表選舉熱線(號碼：2152 1521)查詢。

民政事務總署  
2024 年 10 月

**RURAL BY-ELECTION**  
**(Resident Representative)**  
**Documents Required for Collecting Ballot Paper**  
**(For Ordinary Polling Station)**



**Original** identity document



Copy of identity document or other documents (e.g. Senior Citizen Card)

An elector applying for ballot paper **must** produce the **original** of his/her Hong Kong Identity Card (“HKID”) recorded in the Register of Electors or any of the following specified alternative document(s):

- ✓ the original of a valid Hong Kong Special Administrative Region (“HKSAR”) Passport;
- ✓ the original of an acknowledgement of application for the HKID issued by the Immigration Department;
- ✓ the original of the person’s valid seaman’s identity book;
- ✓ the original of the person’s valid document of identity for visa purposes; or
- ✓ a document evidencing a report to a police officer of the loss or destruction of the person’s HKID (commonly referred to as “a memo of lost property”), together with the original of a valid passport (other than the HKSAR Passport) or similar travel document (e.g. the Home Return Permit) showing the person’s name and photograph.

Please be aware that the British National (Overseas) Passport is not a valid travel document and proof of identity.

For details, please refer to section 45 of the Electoral Procedure (Rural Representative Election) Regulation (Cap. 541L).

For enquiries, please call the Rural Representative Election Hotline at 2152 1521.

Home Affairs Department  
October 2024